
Κος  ΞΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ:  

Αγαπητοί  συνάδελφοι ,  Πρόεδρε ,  αισθάνοµαι  πραγµατικώς  άσχηµα  

γιατί  έχω  και  το  βάρος  µέρους  της  διαχρονικής  ευθύνης  γι ’  αυτή  τη  

σηµερινή  κατάσταση  των  µηχανικών  στο  µέτρο  που  µε  αφορά .   

Έτσι  δεν  ε ίναι ;  

Και  πρέπει  να  σας  οµολογήσω  ότ ι  για  πρώτη  φορά  ε ίµαι  σε  

κατάσταση  κάποιας  ψυχικής  κατάθλιψης .  ∆ιαπιστώνω  δηλαδή  ότι ,  

ας  ε ίµαστε  ειλικρινε ίς ,  είναι  πράγµατι  ένα  πισωγύρισµα  στο  

µεσαίωνα  αυτό  που  ζούµε .   Είναι  πράγµατι  επαναφορά  του  

δόγµατος  «ο  καθένας  για  τον  εαυτό  του  και  η  αγορά  για  όλους» 

που  ε ίναι  τραγικό  αλλά  κυριάρχησε  και  στο  παρελθόν  στην  

ανθρωπότητα ,  επί  χιλ ιάδες  χρόνια ,  µε  φοβερά  αποτελέσµατα .   

Αλλά  είναι  και  συνέπεια  των  δικών  µας  ολιγωριών .  

Είπαν  πολύ  σωστά  οι  προηγούµενοι  οµιλητές  όπως  ο  κος  

∆ραγασάκης ,  ο  Πρόεδρος ,  ότ ι  και  εµείς  δεν  συµβάλαµε  όσο  

έπρεπε  σε  µερικές  διαρθρωτικές  αλλαγές .   Βολευτήκαµε  στο  «άσε  

τώρα  ορισµένα  πράγµατα», θα  δούµε  αργότερα  κλπ .   Και  αυτό  

δηµιουργεί  µια  αυξηµένη  ευθύνη  και  για  το  µέλλον  και  κυρίως  για  

το  µέλλον  των  νέων  µηχανικών  του  Τεχνικού  Επιµελητηρίου  

Ελλάδος .  

Εγώ  ε ίµαι  πρακτ ικός  άνθρωπος  όπως  ξέρετε ,  ολίγον 

εργασιοµανής  αλλά  και  πρακτικός .   ∆ηλαδή ,  έχοντας  ζήσει  µε  

πολλούς  ανθρώπους  στην  πράξη  σε  παραγωγικές  συνεργασίες ,  

οµολογώ  ότι  φτάνοντας  σε  αυτή  την  ηλικία  που  βρίσκοµαι ,  κάπως  

προχωρηµένη ,  εκτιµώ  κατά  σειρά  ιεραρχίας  τρεις  ιδ ιότητες .  

Πρώτον ,  το  ήθος .   ∆εύτερον ,  την  εργατικότητα .   Και  τρίτο  

βέβαια  τη  συλλογική  αποτελεσµατικότητα .   Συλλογική  

επαναλαµβάνω ,  γιατ ί  κανείς  δεν  µπορεί  να  πιστεύει  ότι  από  µόνος  

του  µπορεί  να  κάνει  πολλά  πράγµατα .  

Αυτές  οι  ιδ ιότητες  τ ις  γνώρισα  στο  πρόσωπο  του  Προέδρου  

τα  χρόνια  που  ήµασταν  σε  τραπέζια ,  µε  θέσεις  αντ ίθετες  πολλές  

φορές  στο  πρώην  ΥΠΕΧΩ∆Ε  αλλά  και  στα  πρόσωπα  πολλών  

άλλων  συναδέλφων .  Υπάρχουν  αυτά  τα  προσόντα  και  σε  άλλους ,  

από  άλλες  παρατάξεις  Πρόεδρε ,  έτσι  δεν  ε ίναι ;   Που  ελπίζω  και  

αυτοί  να  εκλεγούν  και  να  µπορεί  πράγµατι  να  συγκροτηθεί  τελικά  η  

ηγετική  οµάδα .  

Αλλά  εν  πάση  περιπτώσει ,  ε ίναι  ιδ ιότητες  υπό  παρακµή  και  

αυτές .   Έχουν  συρρικνωθεί .  Ευτυχώς  στους  Μηχανικούς  και  όχι  

µόνο ,  υπάρχουν  ακόµα  αυτά  τα  προσόντα  και  σε  κάποιο  

ικανοποιητικό  και  την  αναγκαία  αναβάθµιση  αριθµό .   Ευτυχώς .  



Πιστεύω  στις  δυσάρεστες  επιπτώσεις  της  αυτοκρατορίας  της  

αγοράς  για  την  οποία ,  για  να  µην  χάνω  και  τον  καιρό  µου  τελείως  

στεναχωρούµενος  γράφω  κάποια  κε ίµενα  όπως  θα  ξέρετε  τον  

τελευταίο  καιρό ,  πιστεύω  ότ ι  η  αστική  τάξη  στην  οποία  ανήκω  έχε ι  

τεράστια  ευθύνη  για  την  ασυδοσία  και  την  παγκόσµια  κυριαρχία  

αυτής  της  αυτοκρατορίας .  

Αυτή ,  λοιπόν ,  η  αυτοκρατορία  αντ ιµετωπίζεται  όπως  και  στον  

ευρωπαϊκό  µεσαίωνα ,  αυτό  τον  χιλ ιετή  δύσκολο  δρόµο  µε  τ ις  

καλώς  εννοούµενες  συντεχνίες .   ∆ηλαδή ,  οργανωµένες  οµάδες  

ανθρώπων  ορθολογικά  σκεπτόµενων  που  αγωνίζονται  για  να  

κρατήσουν  το  δικό  τους  µετερίζ ι .   Και  ευτυχώς  στην  Ελλάδα  εµείς  

οι  Μηχανικοί  ε ίµαστε  και  πολλοί  και  ορθολογιστές .  

Και  νοµίζω  ότι  µε  τ ις  ανάλογες  ουσιαστικές  παρεµβάσεις  και  

κινητοποιήσεις  υπάρχει  ελπίδα  τουλάχιστον  στο  δικό  µας  µεγάλο  

µετερίζ ι ,  γιατί  έχε ι  να  κάνει  µε  όλες  τ ις  υποδοµές  της  χώρας  επί  

της  ουσίας  και  όχι  επί  της  αερολογίας  µερικών  οικονοµικών  

δεικτών  που  όλοι  κατά  καιρούς  αναφέρουν  για  να  θολώσουν  τα  

νερά .  

Νοµίζω  λοιπόν  ότι  όλη  αυτή  η  προσπάθεια  που  σε  εµάς  

στηρίζεται ,  µπορεί  πράγµατι  να  κρατήσει  τα  πράγµατα  στο  κρίσιµο  

για  τη  χώρα  άµεσο  και  µεσοπρόθεσµο  µέλλον .   

Όπως  ξέρετε ,  όπως  και  άλλοι  συνάδελφοι  όπως  ο  σεβαστός  

µου  καθηγητής  και  συνάδελφος  ο  κος  Τάσιος  αλλά  και  άλλοι ,  

προσπαθούµε  να  προσφέρουµε  όπως  µπορούµε  χωρίς  καµία  

προσωπική  φιλοδοξία  απλώς  γιατί  αισθανόµαστε  και  τ ις  τύψεις  

που  µας  βαραίνουν  κατά  τη  µακρά  µας  πορεία  και  από  την  εξέλιξη  

των  πραγµάτων .  

Και  θα  είµαστε  πραγµατικά  ευτυχείς  βλέποντας  ότι  µπορεί  

αυτός  ο  φορέας ,  αυτή  η  µεγάλη  οµάδα  του  2% του  ελληνικού  

πληθυσµού ,  των  ανθρώπων  που  σκέπτονται  και  αγωνίζονται  για  

ουσιαστ ικά  πράγµατα ,  όχι  µόνον  ιδεολογικά  αλλά  και  πρακτικά  να  

δώσει  ένα  χώρο  αντ ίστασης  στην  παρακµή  και  τη  δυνατότητα  

ουσιαστ ικής  ανάκαµψης ,  κάνοντας  και  τ ις  αναγκαίες  προτάσεις  

αλλά  και  τοµές  στις  πράγµατι  επιζητούµενες  διαρθρωτικές  

αλλαγές .  

Είµαι  πάντα  στη  διάθεσή  σας  για  οτιδήποτε  χρειαστε ί  ως  

απλός  πολίτης  πλέον  και  τ ίποτα  παραπάνω .   Και  εύχοµαι  και  καλή  

επιτυχία  σε  όλους  και  καλή  επιτυχία  στο  έργο  σας .  

 

 


